

CHAIRMAN'S STATEMENT 主席的話



GenAI Video
GenAI 影片



As Hong Kong's digital tech hub and artificial intelligence (AI) accelerator, Cyberport is committed to supporting the Hong Kong SAR Government in building a leading innovation and technology (I&T) ecosystem, focusing on assisting community start-ups in emerging fields such as AI, blockchain, cybersecurity and data science. In addition, we continue to leverage Hong Kong's unique role as a "super-connector" and "super value-adder" to actively cultivate start-ups, attract funds and investments, and enhance Hong Kong's I&T ecosystem industries and overall development, and promote the integration of the new economy and the traditional economy, laying a solid foundation for future growth and prosperity.

作為香港的數碼科技樞紐和人工智能加速器，數碼港矢志支持香港特區政府建構蓬勃的創新科技（創科）生態圈，專注協助社群初創企業於人工智能、區塊鏈、網絡安全及數據科學等新興領域發展。此外，我們持續發揮香港作為「超級聯繫人」和「超級增值人」的獨特角色，積極培育初創企業、吸引資金和投資、提升香港創科生態產業及整體發展，並推動新經濟與傳統經濟融合，為未來增長和繁榮奠定堅實基礎。

Simon Chan, BBS, JP
Chairman

主席
陳細明, BBS, JP

We are living in an exciting era where society and economy are constantly being reshaped by breakthroughs in I&T. Hong Kong's I&T sector has been growing on the back of supportive Government policies designed to further boost the city's digital capabilities, and with plentiful opportunities emerging locally and across the Greater Bay Area, Chinese Mainland and Asia, Cyberport has continued striving to help transform Hong Kong into a global I&T hub.

Without a doubt, the most consequential development in I&T today is the lightning-fast rise of AI. As Hong Kong's digital tech hub and AI accelerator, our mission is to help spur the high-quality growth of the digital economy through cutting-edge advances like AI and Web3.0. We currently host over 400 start-ups specialising in AI and big data, regularly facilitating collaborations to find synergies in areas such as computing power development, large model construction, algorithms, data science and industry applications. In December 2024, we were proud to launch the **AI Supercomputing Centre (AISC)**, which is helping us build a comprehensive AI ecosystem, attract top companies and talent from around the world, and capitalise on the city's strengths in fundamental research and internationalisation en route to transforming the city into an international centre for AI and I&T. We are also supporting Government initiatives for additional investment in I&T, developing new quality productive forces, and supporting digital transformation of companies – including small and medium enterprises (SMEs) – to fuel growth at all levels of the economy.

我們身處於一個令人振奮的時代，社會及經濟都因為創科的急速發展而不斷重塑。政府致力提升香港數碼科技及創科產業的發展；而隨著香港、粵港澳大灣區、中國內地及亞洲湧現大量機遇，數碼港亦持續奮力協助香港轉型成為國際創科中心。

人工智能的快速崛起無疑是現時全球創科界最具影響力的發展領域。作為香港的數碼科技樞紐和人工智能加速器，數碼港致力於透過人工智能與Web3.0等前沿技術支持及推動數字經濟讓香港邁向高質量發展。現時匯聚超過400間專注人工智能及大數據研發的初創企業進駐數碼港，而我們亦會定期促進社群企業合作共創，在開發算力、大模型構建、演算法、數據科學和產業應用等領域締造協同效應。2024年12月，數碼港的**人工智能超算中心**正式投入營運，協助我們建立全面的人工智能生態系統，吸引海內外的頂尖企業與人才，並發揮香港基礎科研和國際化的優勢，助力香港發展為國際人工智能及創科中心。我們亦積極支持政府撥備更多資源至創科領域，發展新質生產力、支援中小企等各個企業進行數碼轉型，從而推動經濟多方面增長。



Prof Sun Dong, Secretary for Innovation, Technology and Industry (Centre); Ir Tony Wong, Commissioner for Digital Policy (third from left); Hendrick Sin, Chairman of the Committee of the AISS (third from right); Simon Chan, Chairman of Cyberport (fourth from left); Dr Rocky Cheng, CEO of Cyberport (fourth from right) and board members attended the opening ceremony of the AISC and AI Lab at AI Lab. Chief Executive John Lee also visited Cyberport's AISC and AI Lab to learn about the latest developments and achievements of Cyberport's AI ecosystem.

創新科技及工業局局長孫東教授（中間）、數字政策專員黃志光（左三）、人工智能資助計劃委員會主席冼漢迪（右三）、數碼港主席陳細明（左四）、數碼港行政總裁鄭松岩博士（右四）及董事局成員等嘉賓蒞臨數碼港人工智能實驗室，參與「人工智能超算中心及人工智能實驗室」開幕典禮。行政長官李家超亦到訪數碼港，參觀人工智能超算中心及人工智能實驗室，了解數碼港人工智能生態圈最新發展及成果。

Cyberport has been actively performing its role as the “State-level Scientific and Technological Enterprise Incubator”. It attracts international entrepreneurs and innovators seeking access to the local and regional markets and helps homegrown talent explore rewarding global expansion opportunities. In addition, Hong Kong remains one of the world’s best and freest places to do business, with strong rule of law and the benefit of “one country, two systems”. In 2024–2025, we continued leveraging the city’s dual role as a “super-connector” and “super value-adder” to benefit the I&T sector and the wider economy. We also successfully continued nurturing start-ups, attracting funding and investment, enhancing and expanding Hong Kong’s I&T ecosystem, and driving the integration of new and traditional economies to lay a robust foundation for future growth and prosperity.

數碼港積極發揮「國家級科技企業孵化器」的角色，吸引有志打入香港及地區市場的國際企業家和創新者，同時協助本地人才探索有價值的全球擴張機遇。此外，香港坐擁成熟法治制度和「一國兩制」的優勢，繼續成為全球其中一個最適合經商的自由經濟體。2024-2025 年度期間，我們繼續發揮香港作為「超級聯繫人」和「超級增值人」雙重角色帶來的優勢，惠及創科產業及整體經濟發展。我們亦成功繼續培育初創企業、吸引資金和投資、改善和擴充香港創科生態，並推動新經濟與傳統經濟融合，為未來增長和繁榮奠定堅實基礎。



Simon Chan, Chairman of Cyberport, joined the business delegation led by Chief Executive, John Lee, on a visit to Qatar and Kuwait in May 2025, and fully supports Hong Kong efforts to foster I&T and economic cooperation in the Belt and Road markets, strengthen exchanges and cooperation with the Middle East, and promote the I&T development between the two regions.

數碼港主席陳細明於2025年5月隨行政長官李家超率領的商貿代表團訪問卡塔爾及科威特，全力支持香港與「一帶一路」市場的創科與經貿合作，促進與中東地區的交流及互動，推動兩地創科產業蓬勃發展。



GenAI Video
GenAI 影片

A year of achievement

This year, Cyberport’s community grew to more than 2,200 companies, including 11 listed companies and 10 unicorns. This impressive collection of tech and entrepreneurial talent also garnered widespread industry recognition; at the Hong Kong ICT Awards 2024, for instance, 31 start-ups clinched a record 36 awards in categories such as AI, FinTech, Smart City and digital entertainment. In total, our community start-ups demonstrated its excellence by taking home over 1,700 awards in Hong Kong and around the world.

The **AISC**, the largest scale supercomputing centre in Hong Kong, is supported by the HK\$3 billion **AI Subsidy Scheme (AISS)**, which enables innovators to harness the AISC’s computing power and achieve breakthroughs. Two other programmes were expanded this year: The FinTech Proof-of-Concept (PoC) Subsidy Scheme has become the **Green and Sustainable FinTech PoC Funding Support Scheme** to promote R&D and commercialisation of Green FinTech solutions, and the Digital Transformation Support Pilot Programme now covers additional industries to help more SMEs adopt ready-to-use digital solutions and accelerate digital transformation.

成就斐然 碩果累累

年內，數碼港社群企業突破2,200間，其中包括11間上市公司及10間獨角獸企業。我們的創科及創業人才亦獲得業界廣泛認可：例如在2024 香港資訊及通訊科技獎中，便有31間數碼港初創企業共獲破紀錄的36個獎項，遍佈人工智能、金融科技、智慧城市及數碼娛樂等範疇，成績斐然。數碼港社群初創企業在本地及全球累計獲授逾1,700個獎項，充分展現我們在創科領域的卓越成績。

香港目前規模最大的人工智能**超算中心**，配合特區政府撥款30億港元的**人工智能資助計劃**支持，令創新者可善用算力，取得突破性成果。此外，年內亦有兩項資助計劃獲擴展，包括「拍住上」金融科技概念驗證測試資助計劃，已升級為**綠色和可持續金融科技概念驗證測試資助計劃**，助力研發綠色金融科技解決方案並進行商業化；而**數碼轉型支援先導計劃**現時覆蓋更多行業，以協助更多中小企應用現成的數碼科技方案，加速數碼轉型升級。

Simon Chan, Chairman of Cyberport (fifth from right, front row), Dr Rocky Cheng, CEO of Cyberport (Centre, front row), Eric Chan, Chief Public Mission Officer of Cyberport (fifth from left, front row), alongside other Cyberport staff to congratulate the award-winning community members at the awards presentation ceremony of the 2024 Hong Kong ICT Awards.

數碼港主席陳細明（前排右五）、行政總裁鄭松岩博士（前排中間），以及首席公眾使命官陳思源（前排左五），連同一眾數碼港社群成員於2024 香港資訊及通訊科技獎頒獎典禮現場合影。



Supporting start-ups through fundraising

In 2024–25, numerous Cyberport community companies either went public or secured valuable funding. Hong Kong Stock Exchange IPOs included **Xunfei Health** and **Dmall**, while **Diginex**, the parent company of Cyberport Incubation Programme alumnus Diginex Solutions (HK) Limited (DSL), and **Real Messenger** successfully listed on the NASDAQ. During the year, a total of 33 community members received funding totaling over HK\$2,800 million. These achievements highlight the investment community’s confidence in Hong Kong’s innovation and technology companies.

The **Cyberport Macro Fund (CMF)** remains one of our most important funding vehicles for start-ups. As at 31 March 2025, the CMF had invested in 28 outstanding Cyberport start-ups (including joint investments), with a total financing amount of over HK\$1.94 billion (approximately US\$248 million) and a co-investment ratio of 1:9.

Promoting growth through collaboration

Cyberport has been working hard to strengthen relationships between the local I&T industry and leading and emerging markets outside Hong Kong. During the year, we signed several new Memoranda of Understanding (MoUs) to promote initiatives in areas such as AI, Web3.0, FinTech, Smart City, green finance, the low-altitude economy and more. These included MoUs with the **China Academy of Information and Communications Technology**; the **Authority of Qianhai Shenzhen–Hong Kong Modern Service Industry Cooperation Zone**; **Grand Union of Innovation Service Platform (Anhui Province) Co., Ltd.**; the **Hong Kong Alumni Association of Beijing Universities**; the **People’s Government of Shangcheng District of Hangzhou City**; **Beijing Zhongguancun Science City Innovation Development Co., Ltd.**; **Industrial and Commercial Bank of China (Asia) Limited**; **Sunwah Group Limited**; **Cisco**; **Ricoh Hong Kong Limited**; the **Shenzhen–Hong Kong Union for Promoting Science and Technology (SZHKTECH)**; **The Hong Kong Polytechnic University (PolyU)**; and **KC Smart Mobility** and **EHang**. We also expanded our partnership with **Hang Seng Bank**.

融資支援 初創企業

2024/25 年度，多間數碼港社群企業成功上市或獲得大額注資，包括**訊飛醫療**與**多點數智**等企業於港交所成功上市；數碼港培育計劃畢業生 Diginex Solutions (HK) Limited (DSL) 的母公司 **Diginex**，以及 **Real Messenger** 成功於納斯達克上市。年內，共有33家社群企業獲得注資，總額超過28億港元，突顯投資界對香港創科企業的信心。

我們繼續透過**數碼港投資創業基金**為初創企業提供融資。截至2025年3月31日，基金已投資28間優秀的數碼港初創企業（包括共同投資在內），投資總額超過19.4億港元（約2.48億美元），引資比例為1:9。

協作成長 邁向共贏

數碼港一直努力加強本地創科產業與香港以外的領先及新興市場之間的聯繫。年內，我們簽署多份全新的合作備忘錄，以推動人工智能、Web3.0、金融科技、智慧城市、綠色金融、低空經濟等領域蓬勃發展，包括**中國信息通信研究院**、**前海深港現代服務業合作區管理局**、**科大矽谷服務平台（安徽）有限公司**、**香港北京高校校友聯盟**、**杭州市上城區人民政府**、**北京中關村科學城創新發展有限公司**、**中國工商銀行（亞洲）有限公司**、**新華集團有限公司**、**思科**、**理光（香港）有限公司**、**深港科技合作促進會**、**香港理工大學**，以及**冠忠智慧出行**與**億航智能**。我們亦已擴大與**恆生銀行**合作備忘錄的合作範疇。



Cyberport once again signed an MoU with Qianhai Authority Building on the existing cooperation, both parties will integrate their resources to provide all-rounded support to the I&T enterprises in both cities and to jointly promote I&T collaboration between Hong Kong and the Qianhai Cooperation Zone.

數碼港與前海管理局再度簽署合作備忘錄，雙方將在現有合作基礎上，整合優勢資源，為兩地創科企業提供全方位支持，共同促進香港與前海深港合作區、深圳市以至大灣區的科技創新合作。

The strategic enterprise partner of the HKSAR Government, iFLYTEK, and its subsidiary Xunfei Healthcare celebrated the grand opening of their international headquarters at Cyberport. Just six months after landing in Cyberport, Xunfei Healthcare was successfully listed in Hong Kong and become a constituent of the Hang Seng Composite Index.

香港特區政府重點企業夥伴科大訊飛及旗下訊飛醫療，在數碼港園區的國際總部隆重開幕。訊飛醫療在落戶數碼港半年後，已成功在香港上市，並納入恆生綜合指數成份股。



Fostering international I&T relations

We take our role as ambassadors for the Hong Kong I&T industry seriously. I was honoured to join the business delegation led by HKSAR Chief Executive John Lee to Qatar and Kuwait to foster cooperation among Belt and Road markets. In addition, Cyberport led a delegation of start-ups to Spain and Portugal during a visit organised by the Innovation, Technology, and Industry Bureau. We also accompanied Financial Secretary, Paul Chan, on another visit to Madrid and London. Furthermore, we led a group of start-up representatives to participate in the Hong Kong Trade Development Council's "Think Business, Think Hong Kong" Symposium in Jakarta, Indonesia, further consolidating Hong Kong's position as an international I&T hub. In Hong Kong, we were pleased to host 251 visits by GBA, Mainland and overseas government dignitaries, company executives, trade organisations and more.

促進國際 創科聯繫

數碼港切實履行香港創科業界主要推手的職責。年內，我有幸隨行政長官李家超率領的商界代表團前往卡塔爾和科威特，推動香港與「一帶一路」市場的合作。此外，數碼港曾在創新科技及工業局的組織下，與多間初創企業代表訪問西班牙和葡萄牙；亦曾隨財政司司長陳茂波先後訪問西班牙馬德里和英國倫敦；及聯同一眾初創企業代表前往印尼雅加達參加香港貿易發展局舉辦的「成就機遇·首選香港」活動，進一步鞏固香港的國際創科中心地位。香港方面，我們欣然接待了來自粵港澳大灣區、內地及海外的政府要員、企業高層及貿易組織等的251次來訪。

At the "AI Safety, Trust, and Responsibility (AI STR)" Forum, Cyberport Chairman Simon Chan highlighted Cyberport's significant achievements over the past year in building an AI ecosystem, including the launch of Hong Kong's largest-scale Cyberport AI Supercomputing Centre and the establishment of Cyberport's AI Lab.

於「人工智能安全、可信、負責任」論壇上，數碼港主席陳細明表示數碼港過去一年在構建人工智能生態圈方面取得顯著的成績，包括已投入服務、香港目前規模最大的數碼港人工智能超算中心，以及數碼港人工智能實驗室。



The Cyberport community also maintained strong presence at industry events, including hosting a thematic breakout session at the 9th Belt and Road Summit; co-organising for the first time the **AI Safety, Trust, and Responsibility (AI STR) Forum with WDTA & IASTIC**, an event that also served as the Hong Kong session of the AI Action Summit 2025 in Paris; leading a group of 25 community start-ups to **InnoEX 2024**, an I&T mega event; leading 33 start-ups to **Learning & Teaching Expo 2024**, Asia's largest education expo and Hong Kong's annual signature event for educators; supporting the **Hong Kong FinTech Week**, which was attended by over 30,000 finance and tech professionals; participating in the **2024 World Artificial Intelligence Conference** with eight AI-focused community start-ups; and serving as official FinTech Partner for the prestigious **Asian Financial Forum 2025**.

數碼港社群同時積極參與行業活動，包括**第九屆「一帶一路高峰論壇」**；並首次聯同**世界數字科學院及國際院士創科中心**舉辦**「人工智能安全、可信和負責任論壇」**，而該論壇亦為於巴黎舉行的全球人工智能行動峰會2025的香港分會場；此外亦帶領25間社群初創企業參與創科盛事**「香港國際創科展2024」**；帶領33間社群初創企業參與亞洲頂尖教育博覽、香港年度大型教育盛事**「學與教博覽2024」**；並支持為期兩日、逾30,000名金融科技業界人士參與的**「香港金融科技周」**；並率領8間以人工智能為主要業務的社群初創企業參與**「2024世界人工智能大會」**；同時繼續擔任**「亞洲金融論壇2025」**的官方金融科技合作夥伴。

Looking ahead

Cyberport is committed to supporting the HKSAR Government in building a leading digital economy ecosystem, focusing on supporting our community pursue innovative new solutions in emerging areas including AI, blockchain, cybersecurity and data science. The Cyberport 5 expansion project will add 40 percent of Cyberport's current gross floor area and cater to the needs of next-generation tech enterprises with smart offices. Moreover, the supercomputing power of the AISC will be enhanced this year to cope with the needs of the enterprises in Hong Kong on supercomputing power. We are also exploring the development of a new digital technology hub in the Northern Metropolis to foster closer regional exchange.

Our world-class facilities and tireless endeavours to promote the local I&T industry will also continue to help us incubate promising start-ups and technologies, draw international talent to Hong Kong, and further promote the integration of the city's new and traditional economies.

Thanks and acknowledgements

I would like to take this opportunity to express my sincere gratitude to the Board of Directors for their invaluable guidance, and to warmly welcome our newly joined members. My heartfelt thanks also go to the Cyberport management team, staff, and partners for their unwavering contributions to another productive year. Looking ahead, I am eager to collaborate with more organisations and sectors, including our ever-growing community of Cyberport start-ups, as we work together to realise the vision of establishing Hong Kong as a global hub for AI and I&T and contribute to the nation's high-quality development through the innovative momentum.

展望未來

數碼港矢志支持香港特區政府建構領先的數字經濟生態圈，專注協助社群初創企業於人工智能、區塊鏈、網絡安全及數據科學等新興領域發展。數碼港第五期擴建工程將為園區增加約40%總樓面面積，滿足新一代科技企業對智慧辦公室的需求。人工智能超算中心的算力亦於年內進一步提升，以應對本港企業對算力的需要。我們亦正探討於北部都會區開發一個全新的數碼科技樞紐，以促進更緊密的區域交流。

數碼港坐擁世界級設施，多年來不吝推動本地創科行業發展，協助培育出潛力無限的本地初創企業與科技、吸引國際人才來港落戶，同時促進香港新經濟與傳統經濟的加速融合。

由衷致謝

我謹藉此機會衷心感謝董事局作出的寶貴指導，並歡迎新加入的成員。我亦想向數碼港管理層、員工及合作夥伴致以謝意，感謝大家為本年度再創佳績所作出的不懈貢獻。展望未來，我期待與更多團體及界別表誠合作，包括與日益壯大的數碼港初創企業社群攜手，共同實現香港成為全球人工智能和創科中心的願景，以創新動能貢獻國家的高質量發展。



(Right photo) Financial Secretary Paul Chan (fifth from right) attended the "Think Business, Think Hong Kong" Symposium in Jakarta, during which Mr Chan took a group picture and exchanged views with Cyberport management and the participating start-ups.

(右圖)財政司司長陳茂波(右五)出席於雅加達舉行的「成就機遇·首選香港」活動，期間與數碼港的管理層及初創企業進行大合照及交流。

Building "Brand Hong Kong"

Throughout the year, Cyberport organised or participated in 155 high-profile conferences and events to support our start-ups and Hong Kong's growing role as an international I&T centre. The **Digital Economy Summit 2024**, organised in conjunction with the HKSAR Government, brought together over 100 leaders from around the world to discuss smart technologies, innovations and applications. More than 4,000 people attended the event in person and online.

Fundraising is vital to a start-up's success. In 2024, the **Cyberport Venture Capital Forum**, our biggest event of the year connecting start-ups with investors, attracted more than 2,600 participants. It also facilitated over 350 one-on-one matching meetings between investors and start-ups.

More than 3,500 participants gathered at Cyberport's annual **Digital Entertainment Leadership Forum 2024** to explore how AI and Web 3.0 technologies are shaping the future of digital entertainment. In addition to forums and talks by leading experts, the event also featured the "AI Everywhere Robotics Esports Invitational 2024" plus immersive experiences.

著力打造 「香港品牌」

過去一年，數碼港舉辦或參與155場高規格的會議及活動，以支持本地初創企業，並推動香港提升作為國際創科中心的影響力。與香港特區政府合辦的**2024數字經濟峰會**匯聚超過100位來自世界各地的業界領袖，成功吸引逾4,000人透過線上及線下方式參與，就智慧科技、創新和應用議題與行業和公眾分享及交流。

另一方面，融資對初創企業的成功至關重要。2024年，我們的旗艦活動**數碼港創業投資論壇**致力為初創企業和投資者穿針引線，成功吸引逾2,600人參與，更促成超過350場投資者和初創企業之間的融資配對會議。

此外，逾3,500名參加者共聚數碼港的年度盛事**「2024數碼娛樂領袖論壇」**亦成功舉辦，邀請業界探討人工智能和Web3.0如何塑造數碼娛樂的未來。是次活動除了邀請到頂尖專家進行論壇和演講外，更舉辦AI Everywhere Robotics Esports Invitational 2024以及多項沉浸式體驗活動。